



Ontario Confederation of University Faculty Associations
Union des associations des professeurs des universités de l'Ontario

September 22, 2023

Dr. Sarita Verma
president@nosm.ca

Joy Warkentin
joywarkentin@tbaytel.net

Ray Hunt
rhunt@nosm.ca

Dre Céline Larivière
clariviere@nosm.ca

Cindy Blackstock
cblackstock@nosm.ca

NOSM University
935 Ramsey Lake Rd.
Sudbury, ON P3E 2C6

[Sent by email]

[La version française suit](#)

Subject: Solidarity with faculty, librarians, and professional staff at NOSM University

Dear President Verma, Chair of Board of Governors Warkentin, Vice President Hunt, Chancellor Blackstock, and Vice Dean Academic Larivière,

We, the undersigned, are deeply disturbed by the proposed cuts to quality education at NOSM University. In negotiations with the NOSM University Faculty Association (NUFSA), your administration has proposed removing rights that would push working conditions far below standard in medical schools in Southern Ontario and, in turn, negatively impact the learning conditions of current and future northern Ontario medical students.

We believe in the social accountability mandate of NOSM U. We believe northern Ontario families need physicians. Indigenous and Francophone communities deserve culturally relevant and specific medical healthcare. Medical students deserve a quality education that helps them attain jobs in our communities. **Your attacks on the faculty does not support these goals.** The faculty rights you are seeking to undermine will

worsen working conditions for faculty and professional staff, harm the quality of teaching and learning education NOSM U students receive, and negatively impact the northern medical community.

On behalf of the northern Ontario academic community, labour movement, and health workers across Ontario, we are calling on you to stop this attempt to degrade the working conditions of our colleagues and the learning conditions of their students.

Enough is Enough.

Sincerely,

Nigmendra Narain
President, Ontario Confederation of University Faculty Associations



Gautam Das,
President, Lakehead University Faculty Association



Fabrice Colin
President, Laurentian University Faculty Association



Carlos Santos,
President, Thunder Bay and District Labour Council



Jessica Montgomery
President, Sudbury and District Labour Council



Natalya Brown
President, Nipissing University Faculty Association



Nicole Bessette
President, OPSEU Local 677



Darrel Manitowabi
President, NOSM U Faculty and Staff Association



Objet : Solidarité avec le corps enseignant, les bibliothécaires et le personnel professionnel de l'Université NOSM

Madame la Rectrice Verma, Madame la Présidente du Conseil des Gouverneurs Warkentin, Monsieur le Vice-recteur Hunt, Madame la Chancelière Blackstock et Madame la Vice-rectrice Larivière,

Nous, les soussignés, sommes profondément troublés par les coupures proposées dans l'enseignement de qualité à l'Université EMNO. Lors des négociations avec l'Association du corps professoral de l'Université EMNO (NUFSA), votre administration a proposé de supprimer des droits qui rendraient les conditions de travail bien inférieures aux normes des écoles de médecine du sud de l'Ontario et qui, à leur tour, auraient un impact négatif sur les conditions d'apprentissage des étudiants en médecine actuels et futurs du nord de l'Ontario.

Nous croyons au mandat de responsabilité sociale de l'EMNO. Nous croyons que les familles du Nord de l'Ontario ont besoin de médecins. Les communautés autochtones et francophones méritent des soins médicaux spécifiques et adaptés à leur culture. Les étudiants en médecine méritent une éducation de qualité qui les aide à obtenir des emplois dans nos communautés. Vos attaques contre le corps professoral ne soutiendront pas ces objectifs. Les droits du corps professoral que vous cherchez à miner aggraveront les conditions de travail du corps professoral et du personnel professionnel, nuiront à la qualité de l'enseignement et de l'apprentissage que reçoivent les étudiants de l'EMNO et auront un impact négatif sur la communauté médicale du Nord.

Au nom de la communauté universitaire du Nord de l'Ontario, du mouvement syndical et des travailleurs de la santé de tout l'Ontario, nous vous demandons de mettre fin à cette tentative de dégradation des conditions de travail de nos collègues et des conditions d'apprentissage de leurs étudiants.

Trop c'est trop.